
Møteprotokoll 
for 

Eldreråd

Møtedato: 21.03.2022
Møtestad: Alver rådhus - formannskapssalen
Møtetid: 12:00 - 16:20

Det var felles orienteringsmøte for eldrerådet og RMNF i kantina på rådhuset kl. 12.00. 
Deretter held eldrerådet fram møtet i formannskapssalen med handsaming av 
vedtakssaker.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Olav Magnus Steinsland Utvalsleiar
Einar Lygre Medlem
Sigurd Knudsen Medlem
Randi Iden Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Torhild Skage Syslak Medlem
Jostein Dale Nestleiar
Reidun Taule Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Magne Rifsgård Reidun Taule
Helge Arne Kolås Torhild Skage Syslak

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg, Helge Kvam-fagansvarleg 
Fagutvikling stab helse og omsorg, Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og 
analyse, Kjersti Risa Marøy-tenesteleiar Helsestasjon og jordmortenesta, Kaia 
Marie Amland-rådgjevar Plan og analyse, Arthur Kleiveland-møtesekretær
 
Det møtte 8 av 9 medlemmar/varamedlemmar i eldrerådet.



Sakliste
Saknr Tittel
      

009/22 Godkjenning av innkalling og saksliste

010/22 Godkjenning av møteprotokoll 07.02.2022

011/22 Høyring- Innspel til ny utviklingsplan for Haraldsplass diakonale sykehus 
2022 -2035

012/22 Meldingar til eldrerådet 21. mars 2022

013/22 Plansak Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv - Alver kommune - 
Framlegg til vedtak av planprogram

014/22 Auka kapasitet sjukeheimsplassar

 



009/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Eldrerådet godkjende samrøystes innkalling og saksliste.

ER- 009/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

010/22: Godkjenning av møteprotokoll 07.02.2022

Møteprotokollen vert godkjent.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Eldrerådet godkjende samrøystes møteprotokollen for 07.02.2022.

ER- 010/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

011/22: Høyring- Innspel til ny utviklingsplan for Haraldsplass diakonale 
sykehus 2022 -2035

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram utan innstilling

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 21.03.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Leni Dale-kommunalsjef Helse og omsorg

Saka vert teke til orientering, samrøystes.



RMNF- 014/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering. 

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg i møtet:
Eldrerådet tar utviklingsplanen for Haraldsplass Diakonale sjukehus til orientering.
Samtidig vil eldrerådet peike på den betydelege auken i talet eldre som sjukehuset forventar 
i sitt nedslagsområde i planperioden, med lenger liggetid for eldre pasientar. Rådet finn ikkje 
igjen i utviklingsplanen korleis behovet for auka kapasitet skal dekkast, og etterlyser forslag til 
korleis sjukehuset ser for seg å løysa denne utfordringa.

Eldrerådet vedtok samrøystes fellesframlegget. 

ER- 011/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale:
Eldrerådet tar utviklingsplanen for Haraldsplass Diakonale sjukehus til orientering.
Samtidig vil eldrerådet peike på den betydelege auken i talet eldre som sjukehuset forventar 
i sitt nedslagsområde i planperioden, med lenger liggetid for eldre pasientar. Rådet finn ikkje 
igjen i utviklingsplanen korleis behovet for auka kapasitet skal dekkast, og etterlyser forslag til 
korleis sjukehuset ser for seg å løysa denne utfordringa.

012/22: Meldingar til eldrerådet 21. mars 2022

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Det vart gitt følgjande orienteringar:
- Per Ole Ekker-dagleg leiar i Knarvik frivilligsentral orienterte om "digital borgar"
- Per Ole Ekker presenterte Alver kulturråd
- Kjersti Risa Marøy tenesteleiar Helsestasjon og jordmor gav status for prosjektet "Vald i nære 
relasjonar"
- Kristin Nåmdal-tenesteleiar Plan og analyse gav status for Planstrategi i Alver kommune

Psykisk helse:
Eldrerådsleiar Olav M. Steinsland har tatt opp tema knytt til psykisk helse hjå eldre. Han har 
hatt dialog med kommunalsjef Leni Dale om temaet, som har sendt svar til leiaren på e-post. 
Epost-dialogen var tilsendt medlemmane i eldrerådet før møtet.



Eldrerådet ønskjer å arbeida vidare med eldre si psykiske helse, og ber om ei orientering i 
rådet.

Til neste møte (2. mai) ønskjer eldrerådet å invitera Alræk helseklynge (Bettina Husebø) for 
mellom anna å orientera om helseklynga.

Tannhelse:
Leiaren i eldrerådet informerte om brev han som leiar har motteke frå Lindås Pensjonistlag om 
tannhelsetenesta på Lindås. Brevet var sendt ut til medlemmane i rådet før møtet.
Eit samla eldreråd støttar bodskapen i brevet frå pensjonistlaget.
Eldrerådet er uroleg for utviklinga i tannhelsetenesta. Rådet peikar på at Lindås Senter er eit 
prioritert nærsenter i Alver kommune og bør ha tenester som samsvarar med dette. At 
tannhelsetenesta har tidsriktige lokalitetar her for å stette dette, og har personale til å betjena 
befolkninga lokalt, reknar eldrerådet som sjølvsagt.
Eldrerådet ber leiaren i rådet senda brev til Fylkestannlegen, Alver kommune, og med svar til 
Lindås pensjonistlag.

Møteplassar:
Mabel Johansen har tidlegare tatt opp behovet for møteplassar i kommunen, ikkje minst for å 
skapa aktivitetar for eldre.
Det er utarbeidd ei førebels liste over aktivitetar som er igang, og eldrerådet ønskjer at det blir 
arbeidd vidare med å få ei komplett oversikt over tilbod som finst i dei tre tidlegare 
kommunane. Nina Randal-dagleg leiar i Frekhaug frivilligsentral blir invitert til neste møte i 
eldrerådet for å orientera.

Eldrerådet tok meldingar til orientering, med dei tillegg som kom fram i møtet.

ER- 012/22 Vedtak:

Meldingar vert tekne til orientering.

013/22: Plansak Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv - Alver 
kommune - Framlegg til vedtak av planprogram

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Med heimel i Plan- og bygningsloven § 11-13, tilrår utval for oppvekst, kunnskap og kultur at:

Alver kommunestyre vedtek framlegg til planprogram for Kommunedelplan for kultur, idrett 
og friluftsliv 2023- 2035 på følgande vilkår:

Vedlegg om kunnskapsgrunnlag:

1. Oppdater med følgande tema
a. Moglegheitsstudie kulturhus
b. Barnefamiliepanelet

Planprogrammet:

2. Legg til ungdata i lista over eksisterande kunnskap og medverknad , s. 8
3. Ta med berekraftsmål 12, Ansvarleg forbruk og produksjon, s. 5
4. Legg inn følgande punkt under eksisterande kunnskap og medverknad, s. 8:

a. Fylkeskommunale kartleggingar



b. Kommunedelplan Helse, sosial og omsorg
i. Intern kartlegging

c. Kommunedelplan oppvekst
i. Rapport Innspel frå referansegrupper
ii. Rapport Intern undersøking

d. Interkommunal plan for sjæareala i Nordhordland
5. Legg til følgade tema i tabellen til avsnitt 5. Avgrensing av innhald

a. Inkludering og mangfald
b. Digitalisering av samfunnet
c. Kunnskap og forsking 
d. Endre tema «kulturminne og kulturmiljø» til «kulturarv»

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 21.03.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Kaia Marie Amland-rådgjevar Plan og analyse

Fellesframlegg:
Merknad:  Rådet er glade for at inkludering og mangfald er teke inn i planprogrammet. Vi 
saknar likevel dette perspektivet i arbeidsgruppa som skal lage planutkastet.

Elles ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 016/22 Vedtak:

Rådet er glade for at inkludering og mangfald er teke inn i planprogrammet. Vi saknar likevel 
dette perspektivet i arbeidsgruppa som skal lage planutkastet.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Kaia Marie Amland-rådgjevar Plan og analyse orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande felles framlegg i møtet:
Eldrerådet sluttar seg samrøystes til planprogrammet med innkomne innspel/kommentarar, 
og forventar å få endeleg framlegg til planforslag til uttale.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 013/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale:
Eldrerådet sluttar seg samrøystes til planprogrammet med innkomne innspel/kommentarar, 
og forventar å få endeleg framlegg til planforslag til uttale.

Ungdomsråd 21.03.2022:

Behandling:



UR- 012/22 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak
Samrøystes

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 22.03.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Kaia Marie Amland-rådgjevar Plan og analyse.  Eirik B. Utne-einingleiar 
Kultur svarte på spørsmål.

Tilleggsframlegg frå Mari-Gro Berge-SV:
Kommunedirektøren vurderer at planprogrammet er eit godt utgangspunkt for å sette i gang 
arbeidet med sjølve Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv. Dei fleste merknadane er 
dekka av høyringsframlegget. I tillegg kjem «Kulturhus» inn som  døme under «Kultur og 
idrettsanlegg» i kap.1. … siste setning
Framlegget fekk to røyster og fall (Marit-Gro Berge-SV, Anna Nordlund-SV)

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

OKK- 023/22 Vedtak:

Innstilling i OKK - 22.03.2022:
Med heimel i Plan- og bygningsloven § 11-13, tilrår utval for oppvekst, kunnskap og kultur at:
Alver kommunestyre vedtek framlegg til planprogram for Kommunedelplan for kultur, idrett 
og friluftsliv 2023- 2035 på følgande vilkår:

Vedlegg om kunnskapsgrunnlag:

1. Oppdater med følgande tema
a. Moglegheitsstudie kulturhus
b. Barnefamiliepanelet

Planprogrammet:

2. Legg til ungdata i lista over eksisterande kunnskap og medverknad , s. 8
3. Ta med berekraftsmål 12, Ansvarleg forbruk og produksjon, s. 5
4. Legg inn følgande punkt under eksisterande kunnskap og medverknad, s. 8:

c. Fylkeskommunale kartleggingar
d. Kommunedelplan Helse, sosial og omsorg

i. Intern kartlegging
e. Kommunedelplan oppvekst

i. Rapport Innspel frå referansegrupper
ii. Rapport Intern undersøking

f. Interkommunal plan for sjæareala i Nordhordland
5. Legg til følgade tema i tabellen til avsnitt 5. Avgrensing av innhald

g. Inkludering og mangfald
h. Digitalisering av samfunnet
i. Kunnskap og forsking 
j. Endre tema «kulturminne og kulturmiljø» til «kulturarv»



014/22: Auka kapasitet sjukeheimsplassar

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Kommunestyret vedtek å auke tal sjukeheimsplassar med 6.
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren  sette i gang ein utgreiingsprosess for 

oppretting av sengepost i tidlegare sjukeheim Såta bu og servicesenter underetasje. 
Det vert å koma attende med eiga sak om dette i 2022.

Eldreråd 21.03.2022:

Behandling:

Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande felles framlegg i møtet:
Eldrerådet slutter seg samrøystes til kommunedirektøren si innstilling som mellombels løysing.
Eldrerådet forventar at framtidig behov for tenester blir grundig belyst i kommunedelplan for 
helse, sosial og omsorg og at dette blir gjenspegla i planen.

Felles framlegg til uttale vart samrøystes vedteke.

ER- 014/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale i saka:
Eldrerådet slutter seg samrøystes til kommunedirektøren si innstilling som mellombels løysing.
Eldrerådet forventar at framtidig behov for tenester blir grundig belyst i kommunedelplan for 
helse, sosial og omsorg og at dette blir gjenspegla i planen.
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